
 PROTOKÓŁ NR XXXVIII/09

Z XXXVIII SESJI 

RADY MIEJSKIEJ W KOWARACH,

która odbyła si  13 marca 2009 rokuę

w sali konferencyjnej Urz du Miejskiego w Kowarach.ę

           Przewodnicz cy Rady Miejskiej,  Tadeusz Cwynar – przywitawszy zebranych orazą  

stwierdziwszy prawomocno ć obrad - o godzinie 8:07 otworzył XXXVIII Sesj . W posiedzeniuś ę  

uczestniczyło 13 Radnych (nieobecni usprawiedliwieni: p. Kosowski, p. Pło ski – zał cznik nrń ą  

1), co wobec ustawowego składu Rady, wynosz cego 15 osób, stanowi quorum.ą

Nast pnie  Przewodnicz cy  odczytał  porz dek  obrad (zał cznik  nr  3),  który  –  poddany podę ą ą ą  

głosowanie - przyj ty został jednogło nie, a przedstawiał si , jak poni ej.ę ś ę ż

1. Otwarcie Sesji.

2. Przyj cie porz dku obrad.ę ą

3. Sprawozdanie z prac mi dzy sesjami:ę

- Burmistrza,

- Przewodnicz cego Rady Miejskiej,ą

- Wiceprzewodnicz cego Rady Miejskiej,ą

- Przewodnicz cych Komisji,ą

- Przedstawiciela Gminy Kowary w ZGK,

- Przedstawiciela Gminy Kowary w Euroregionie Nysa.

4. Pytania i interpelacje.

5. Sprawozdanie Komendanta Komisariatu Policji w Kowarach z działalno ci Policji na terenieś  

Kowar w 2008 roku.

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:

a)uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Kowary  dla 

jednostki urbanistycznej Kowary - Centrum A.2;

b)przyj ciaę  Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Miasta Kowary;

c)przyj cia rezygnacji z członkostwa w Komisji Rady Miejskiej w Kowarach;ę

d)uzupełnienia składu Komisji Rady Miejskiej w Kowarach; 

e)rozpatrzenia skargi Pana Jana Gawlika na bezczynno ć Burmistrza Miasta Kowary;ś

f)rozpatrzenia skargi Pana Jana Strzelczyka na działanie Burmistrza Miasta Kowary;

g)rozpatrzenia skargi Pana Jana Strzelczyka na działanie Burmistrza Miasta Kowary;

h)rozpatrzenia skargi Pana Jana Strzelczyka na działanie Burmistrza Miasta Kowary;

i)rozpatrzenia  skargi  Pań El biety  Augustynowicz  i  Małgorzaty  Stawiarskiej  na  działanież  

Dyrektor Zarz du Eksploatacji Zasobów Komunalnych w Kowarach;ą

j)zmiany uchwały nr XXXVII/189/09 Rady Miejskiej w Kowarach z dnia 29 stycznia 2009 r. w 

sprawie bud etu Miasta Kowary na 2009 rok;ż
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k)zmian w bud ecie Miasta na 2009 rok.ż

7. Sprawy ró ne.ż

Ad. 3 Burmistrza (zał cznik nr 4)ą

 Burmistrz  Miasta,  Mirosław  Górecki  poinformował  o  dokonaniu  –  na  wniosek  Komisji 

Bud etu, Planowania i  Finansów – autopoprawek w projekcie uchwały w sprawie zmian wż  

bud ecie.ż

 Nast pnie p. Tyrawa zapytał, czy Burmistrz rozwa ał wyci gni cie konsekwencji finansowychę ż ą ę  

wobec Firmy od nie aj cej Miasto odno nie niewła ciwej realizacji  tego zadania na terenieś ż ą ś ś  

Kowar. 

8:11 – do obraduj cych doł czył p. Pło ski.ą ą ń

  P. Tyrawa dodał, i  harmonogram od nie ania jest pustym dokumentem, gdy  nie przestrzegaż ś ż ż  

si  jego zało e . ę ż ń

  Burmistrz oznajmił, e – wraz z pracownikami Urz du Miejskiego – na bie co monitorowałż ę żą  

sytuacj , reaguj c na uchybienia na terenie Wojkowa oraz Centrum.ę ą

Burmistrz poinformował,  i  z Firm  podpisana została umowa zobowi zuj ca do o nie ania,ż ą ą ą ś ż  

posypywania,  sprz tania  po  okresie  zimowym  oraz  oczyszczania  studzienek  kanalizacjią  

deszczowej,  zaznaczaj c  jednocze nie,  e  Miasta  nie  stać  na  od nie anie  wszystkich  ulic.ą ś ż ś ż  

Burmistrz zapewnił,  i  Firma reagowała na zgłoszenia, zarówno jego, jak i pracowników, aż  

Burmistrz nie dostrzegł drastycznego naruszenia umowy, co mogłoby spowodować potr cenieą  

wynagrodzenia. 

  P. P dziwiatr – nawi zuj c do informacji o spotkaniu z Prezesem Fabryki Dywanów – zapytałaę ą ą  

o jej aktualn  sytuacj .ą ę

 Burmistrz odparł,  e nale ałoby skierować to pytanie do Prezesa, a prowadzone rozmowyż ż  

dotyczyły zaległo ci podatkowych Fabryki.ś

  Przewodnicz cy chciał wiedzieć, jak b d  rozdysponowane osoby w ramach prac społecznieą ę ą  

u ytecznych.ż

  Burmistrz szczegółowo omówił to zagadnienie.

Nast pnie  swoje  sprawozdania  odczytali  ę Przewodnicz cy  ą (zał cznik  nr  5)  orazą  

Wiceprzewodnicz cyą  (zał cznik nr 6). ą

Komisji O wiaty i Kulturyś

 P.  Klepacz  odczytała  protokół  z  20  lutego  (zał cznik  nr  7)  oraz  wnioski  podj te  podczasą ę  

posiedzenia 2 marca (zał cznik nr 8).ą

Komisji Rewizyjnej

  P. Ujma – przedstawiwszy porz dek obrad oraz przebieg spotkania z 12 lutego (zał cznik nrą ą  
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9) – odczytała porz dek obrad oraz wnioski podj te 3 marca (zał cznik nr 10). ą ę ą

Komisji Bud etu, Planowania i Finansówż

  P. Pohoska odczytała protokoły z: 3 (zał cznik nr 11) oraz 11 marca (zał cznik nr 12).ą ą

  Nast pnie p. Mazurak - stwierdziwszy, i  ma trzy projekty uchwał bud etowych ró ni cych się ż ż ż ą ę 

znacznymi  kwotami  w wydatkach –  zapytał,  jak ma podj ć  decyzj ,  zapoznaj c  si  z  tymą ę ą ę  

podczas Sesji.

 Burmistrz  przypomniał,  e  projekt  był  omawiany  podczas  posiedzenia  Komisji  Bud etu,ż ż  

Planowania i Finansów, w którym uczestniczyła równie  Komisja Gospodarki Komunalnej, aż  

po dokonaniu autopoprawek w wyniku zgłoszonych sugestii, został przedstawiony przed Sesją 

oraz szczegółowo omówiony przez Przewodnicz c  Komisji. Burmistrz zapewnił, i  je li Radnią ą ż ś  

b d  mieli uwagi, zostan  wyja nione podczas dyskusji nad uchwał , zaznaczaj c, e jest toę ą ą ś ą ą ż  

działanie zgodne z obowi zuj cymi przepisami oraz Statutem.ą ą

  P. Mazurak ponownie oznajmił, i  z niektórymi uchwałami, a przede wszystkim bud etowymi,ż ż  

chciałby  zapoznać  si  wcze niej.  Radny  dodał,  e  zgodnie  z  zasadami  materiały  na  Sesję ś ż ę 

powinny wpływać w odpowiednim terminie.

  Burmistrz dokładnie wyja nił przyczyn  zaistniałej sytuacji.ś ę

  Nast pnie p. Mazurak zapytał, co si  stanie ze starym kolektorem, który po poło eniu noweję ę ż  

nawierzchni – zdaniem Radnego – mo e si  załamać.ż ę

  Przewodnicz cy przypomniał, i  rozmowa dotyczy bud etu.ą ż ż

  Burmistrz poinformował o dwuletniej gwarancji na realizacj  zadania przez Firm .ę ę

 Przewodnicz cy  zaprosił  zainteresowanych  do  udziału  w  posiedzeniach  Komisji  Bud etu,ą ż  

Planowania i Finansów. 

Komisji Ładu i Porz dku Publicznegoą

  P. P dziwiatr odczytała porz dek obrad oraz wniosek podj ty 4 lutego (zał cznik nr 13).ę ą ę ą

Komisji Ochrony rodowiska, Przemysłu, Handlu, Usług i RolnictwaŚ

  P. Machnica omówił przebieg spotkania z 16 lutego (zał cznik nr 14). ą

Komisji Gospodarki Komunalnej

  P. Kołodziej odczytał porz dek obrad oraz wnioski z posiedzenia, które odbyło si  11 lutegoą ę  

(zał cznik nr 15).ą

Przedstawiciela Gminy Kowary w ZGK

 P.  Pohoska  odczytała  notatk  z  XVII  Sesji  Zgromadzenia  Zwi zku  Gmin  Karkonoskichę ą  

(zał cznik nr 16) oraz z 6 marca (zał cznik nr 17). ą ą

Przedstawiciela Gminy Kowary w Euroregionie „Nysa”

  Burmistrz poinformował o rozpocz ciu rozliczania projektu „W cieniu Kowarskiego Grzbietu”ę  
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oraz zło eniu wniosku odno nie „Kolarskiego Wjazdu na Okraj”. ż ś

Ad.  4  Jako  pierwsza  w  tej  cz ci  obrad  głos  zabrała  p.  Król,  która  przedstawiłaęś  

szczegóły zwi zane z utworzeniem w Kowarach prywatnego przedszkola. ą

  Nast pnie rozmawiano o udro nieniu studzienek, naprawieniu ci gów pieszo-jezdnych przezę ż ą  

Firm  SKANSKA, poziomie bezrobocia w Kowarach, wywo eniu odpadów komunalnych przezę ż  

osoby prywatne oraz dowo eniu uczniów do Szkół.ż

Ad.  5  P.  Chmiel,  Komendant  Komisariatu  Policji  w  Kowarach,  omówił  główne 

zagadnienia uj te w sprawozdaniu (zał cznik nr 18), udzielaj c jednocze nie odpowiedzi naę ą ą ś  

pytania Radnych. 

9:51-10:03 – przerwa.

 

 W  dalszej  cz ci  Sesji  odbyło  si  uroczyste  wr czenie  Pani  Anders  Tytułu  „Honorowyęś ę ę  

Obywatel Miasta Kowary”. 

10:34-10:45 – przerwa.

  

Ad.  6  a)Uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta 

Kowary dla jednostki urbanistycznej Kowary - Centrum A.2.

 P.  Michalak, Biuro  Projektowe  DOM, przypomniała,  e  projekt  był  omawiany  podczasż  

posiedzenia  Komisji.  Nast pnie  -  na  pro b  p.  Bierowskiego  -  wyja niła  sposób  ustaleniaę ś ę ś  

stawek w paragrafie 8.

 P.  Piasecki,  Park  Miniatur  i  Zabytków  Dolnego  l ska,  podzi kował  Radzie  Miejskiej,Ś ą ę  

Przewodnicz cemu oraz Burmistrzowi za podj cie owej inicjatywy.ą ę

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  14ą ę  

Radnych (nieobecny: p. Kosowski). Uchwała nr XXXVIII/191/09 przyj ta została 13 głosamię  

„za”, przy 1 „wstrzymuj cym si ”.ą ę

b)Przyj ciaę  Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Miasta Kowary.

  P. Wojcieszak, Dolno l skie Centrum Rozwoju Lokalnego, szczegółowo omówił cel i zało eniaś ą ż  

owego projektu oraz wprowadzone autopoprawki (zał cznik nr 19). ą

  Natomiast p. P dziwiatr odczytała pytania dotycz ce projektu dostarczone przez p. Gorczyc ,ę ą ę  

Prezesa Spółdzielni Mieszkaniowej „Hydro-Mech” (zał cznik nr 20). ą

 Odpowiedzi  udzielali:  p.  Wojcieszak,  p.  Lipi ski,  Kierownik  Biura  Promocji,  Rozwoju  iń  

Przedsi biorczo ci oraz Radni. ę ś

 Nast pnie  wyja niono  w tpliwo ci  p.  Bierowskiego  odno nie  terenu  uwzgl dnionego  wę ś ą ś ś ę  

Lokalnym Programie Rewitalizacji. 

Przewodnicz cy poddał pod głosowanie autopoprawki do projektu uchwały (zał czniką ą  
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nr  19).  Wzi ło  w  nim  udział  14  Radnych  (nieobecny:  p.  Kosowski)  –  przyj te  zostałyę ę  

jednogło nie. ś

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  14ą ę  

Radnych (nieobecny: p. Kosowski). Uchwała nr XXXVIII/192/09 przyj ta została 13 głosamię  

„za”, przy 1 „wstrzymuj cym si ”.ą ę

c)Przyj cia rezygnacji z członkostwa w Komisji Rady Miejskiej w Kowarach.ę

Przewodnicz cy – po przypomnieniu przyczyny przedło enia projektu – poddał go podą ż  

głosowanie.  Wzi ło  w  nim  udział  14  Radnych  (nieobecny:  p.  Kosowski).  Uchwała  nrę  

XXXVIII/193/09 przyj ta została 13 głosami „za”, przy 1 „przeciw”.ę

d)Uzupełnienia składu Komisji Rady Miejskiej w Kowarach.

  Przewodnicz cy poinformował o wyra eniu zgody przez p. Pło skiego.ą ż ń

  P. Pło ski potwierdził to.ń

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  14ą ę  

Radnych (nieobecny: p. Kosowski). Uchwała nr XXXVIII/194/09 przyj ta została 13 głosamię  

„za”, przy 1 „wstrzymuj cym si ”.ą ę

  Nast pnie głos zabrał p. Sładczyk, Komendant Miejski Pa stwowej Stra y Po arnej w Jelenieję ń ż ż  

Górze, który podzi kował Radnym za wsparcie finansowe przy zakupie ci kiego samochoduę ęż  

ga niczego.ś

 

e)Rozpatrzenia skargi Pana Jana Gawlika na bezczynno ć Burmistrza Miasta Kowary.ś

  P. Ujma odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej – skarg  uznano za zasadn , gdy  na pismo zę ą ż  

wrze nia odpowiedziano w lutym nast pnego roku. ś ę

  P. Tyrawa zapytał, czy Komisja sprawdziła, czy w rzeczonym budynku sprzedano wcze niejś  

jakie  mieszkania. ś

  P. Ujma - oznajmiwszy, i  budynek został wył czony ze sprzeda y z powodu planów odno nież ą ż ś  

poszerzenia  drogi  –  poinformowała,  e  Komisja  Rewizyjna  zło yła  wcze niej  wniosek  oż ż ś  

sporz dzenie  wykazu  tego  typu  nieruchomo ci  w  Urz dzie  Miejskim  oraz  Zarz dzieą ś ę ą  

Eksploatacji Zasobów Komunalnych, by unikn ć sytuacji, i  kto  wpłaca wadium i czeka naą ż ś  

odpowied .  Radna dodała,  e we wspomnianym budynku przydzielono lokal do remontu, aź ż  

nast pnie wył czono go ze sprzeda y.ę ą ż

  P. Tyrawa stwierdził, i  nast piło to pó niej.ż ą ź

  P. Ujma odparła, e Komisja Rewizyjna mo e si  odnie ć tylko do nieprzestrzegania terminów.ż ż ę ś

 P. Mazurak powtórzył, i  Komisja wnioskowała o podanie do publicznej wiadomo ci owegoż ś  

wykazu, czego do tej pory nie zrobiono. 

 Burmistrz  szczegółowo  omówił  t  sytuacj ,  zaznaczaj c,  e  cz sto  kontaktował  si  z  p.ę ę ą ż ę ę  

Gawlikiem, który otrzymywał ustne odpowiedzi. 

 P.  Król,  Radca  Prawny,  skonstatowała,  i  Radni  powinni  poruszać  si  tylko  w  zakresież ę  

opieszało ci  działania  organów,  poniewa  Komisja  Rewizyjna  nie  jest  uprawniona  doś ż  
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merytorycznego  rozstrzygania  spraw.  Ocenić  nale y  za ,  czy  odpowied  ustna  jestż ś ź  

wystarczaj ca,  czy zachowano terminy oraz czy dynamika post powania jest dobra. P. Królą ę  

przypomniała, e tylko w post powaniu administracyjnym obowi zuj  terminy, a gdy ono trwa,ż ę ą ą  

nie mo na wnie ć skutecznej skargi. W zwykłych czynno ciach wykonywanych w ramach tego,ż ś ś  

czym  zajmuje  si  Burmistrz,  nie  obowi zuje  termin  30  dni.  Za  ka dym  razem  nale yę ą ż ż  

indywidualnie  oceniać  te  sprawy,  gdy  być  mo e  ustne  wyja nienie  Burmistrza  udzieloneż ż ś  

zainteresowanym osobom wystarczy, mimo i  nie ma dowodu na to. ż

Radca Prawny stwierdziła,  e  przychyla si  do dopuszczenia udzielania ustnej  odpowiedzi,ż ę  

zaznaczaj c,  i  skargi  nie  przynosz  adnego  efektu  w  rozwi zaniu  problemu,  wskazują ż ą ż ą ą 

mechanizm, w jakim poruszaj  si  urz dnicy.  Zdaniem p. Król niedobrze, e te skargi dają ę ę ż ą 

mieszka com  poczucie,  i  sprawa  jest  rozpatrywana,  a  nie  mo e  i  nigdy  nie  b dzień ż ż ę  

rozstrzygana merytorycznie przez Rad  Miejsk , gdy  nie jest do tego uprawniona. ę ą ż

  Nast pnie – z inicjatywy Burmistrza – rozmawiano na temat uzasadnienia do projektu.ę

 W  dalszej  cz ci  p.  Machnica  skwitował,  e  skoro  s  w tpliwo ci,  chciałby,  aby  p.  Królęś ż ą ą ś  

pomogła  w  przyszło ci  sformułować  uchwał .  Radny  zaznaczył,  i  rozpatrywane  s  tylkoś ę ż ą  

terminy, a nie meritum spraw zgłaszanych przez mieszka ców. P. Machnica skonstatował, eń ż  

na  podstawie  dokumentów  stwierdzono  jednoznacznie,  i  nie  został  zachowany  terminż  

udzielenia odpowiedzi i tego dotyczy uzasadnienie. Radny poprosił o poddanie uchwały pod 

głosowanie, argumentuj c, e nie ma nad czym dyskutować.    ą ż

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  14ą ę  

Radnych (nieobecny: p. Kosowski). Uchwała nr XXXVIII/195/09 przyj ta została 10 głosamię  

„za”, przy 3 „przeciw” oraz 1 „wstrzymuj cym si ”.ą ę

f)Rozpatrzenia skargi Pana Jana Strzelczyka na działanie Burmistrza Miasta Kowary.

 P.  Ujma odczytała fragment uzasadnienia do projektu,  z  którego wynika,  e p.  Strzelczykż  

zarzuca Burmistrzowi niepodj cie działa  odno nie utrudnienia korzystania z drogi publiczneję ń ś  

zagradzanej przez jednego z mieszka ców, informuj c równie , i  Komisja Rewizyjna składałań ą ż ż  

wniosek w niniejszej sprawie, lecz nie został zrealizowany. 

  Nast pnie głos w rzeczonej kwestii zabrał Burmistrz.ę

  P. Pohoska przypomniała, e ów temat podejmowany był w poprzedniej kadencji i wówczas –ż  

po interwencji – zlikwidowane zostało ogrodzenie, niemniej na krótko. Radna zauwa yła, i  byłż ż  

tam pi kny szlak turystyczny oraz aleja kasztanowa, a obecnie nie mo na przej ć t  drog .ę ż ś ą ą

P. Pohoska skwitowała, e zagrodzono drog  publiczn  i najwy szy czas, by spraw  wreszcież ę ą ż ę  

pozytywnie załatwić.

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  14ą ę  

Radnych (nieobecny:  p.  Kosowski).  Uchwała  nr  XXXVIII/196/09 przyj ta  została  9  głosamię  

„za”, przy 4 „przeciw” oraz 1 „wstrzymuj cym si ”.ą ę

g)Rozpatrzenia skargi Pana Jana Strzelczyka na działanie Burmistrza Miasta Kowary.

 P.  Ujma – odczytawszy protokoły  z dy urów Radnych w niniejszej  sprawie – oznajmiła,  iż ż 
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Komisja Rewizyjna uznała skarg  za zasadn , poniewa  p. Strzelczyk uzyskał odpowied  poę ą ż ź  

dwóch latach.

  Burmistrz  poinformował,  e  p.  Strzelczyk  jest  wła cicielem owego terenu,  tote  uzyskałż ś ż  

odpowied  od razu, i  mo e nim dowolnie dysponować. ź ż ż

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  13ą ę  

Radnych (nieobecni: p. Kosowski, p. Mazurak) – 4 było „za”, 6 „przeciw”, 3 osoby wstrzymały 

si  od głosu. Uchwała nie została podj ta.ę ę

 P.  Król  stwierdziła,  e  zawsze  ma problem z  takim głosowaniem,  gdy  przepisy  tego  nież ż  

reguluj .  Uchwały nie podj to, skarga nie została rozstrzygni ta,  nie została te  uznana zaą ę ę ż  

bezzasadn . Radca Prawny oznajmiła, i  w jej ocenie powinna ona powrócić pod obrady naą ż  

kolejnej Sesji z inn  wersj  – jako bezzasadna.ą ą

  W toku dalszej dyskusji p. Machnica skonstatował, e Radni popełniaj  bł d, dyskutuj c nadż ą ą ą  

spraw , gdy  powinni rozstrzygać zachowanie terminu.ą ż

  P. Król odparła, i  art. 227 nie mówi tylko o terminach.ż

h)Rozpatrzenia skargi Pana Jana Strzelczyka na działanie Burmistrza Miasta Kowary.

  P. Ujma poinformowała, e uznano skarg  za zasadn , poniewa  dopiero po dwóch miesi cachż ę ą ż ą  

pracownik  Urz du  Miejskiego  przekazał  dokumenty  dotycz ce  kolizji  do  BIM.  Komisjaę ą  

Rewizyjna nie wnikała natomiast, czy odszkodowanie si  nale y. ę ż

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  14ą ę  

Radnych (nieobecny: p. Kosowski). Uchwała nr XXXVIII/197/09 przyj ta została 10 głosamię  

„za”, przy 4 „wstrzymuj cych si ”.ą ę

i)Rozpatrzenia  skargi  Pań El biety  Augustynowicz  i  Małgorzaty  Stawiarskiej  naż  

działanie Dyrektor Zarz du Eksploatacji Zasobów Komunalnych w Kowarach.ą

  P. Ujma oznajmiła, i  uznano skarg  za zasadn  w cz ci niedotrzymania terminu udzieleniaż ę ą ęś  

odpowiedzi  przez  ZEZK.  W  kwestii  merytorycznej  Komisja  Rewizyjna  nie  jest  organem 

wła ciwym. ś

 P. Bierowski – nawi zuj c do tre ci pisma zainteresowanych – zauwa ył, e w dokumencieą ą ś ż ż  

skierowanym do Radnego, znaleziono skarg  na Dyrektor ZEZK.ę

  P. Ujma odparła, i  skar ce wskazały, e - do czasu interwencji Burmistrza - nie otrzymały zż żą ż  

ZEZK odpowiedzi na pisma.

  Nast pnie głos zabrała p. Stawiarska, która omówiła ow  sytuacj , przyznaj c, i  nie wie, doę ą ę ą ż  

kogo si  zwrócić, by otrzymać kompetentn  odpowied .ę ą ź

  Przewodnicz cy odparł, e Dyrektor ZEZK udzieliła wyczerpuj cych wyja nie . ą ż ą ś ń

  P. Stawiarska skwitowała, i  nie satysfakcjonuje jej to.ż

 P.  Król  skonstatowała,  e  Sesja  nie  słu y  rozpatrywaniu  oraz  składaniu  wyja nie ,  a  p.ż ż ś ń  

Stawiarska pomyliła mnóstwo poj ć - otrzymała natomiast konkretn  odpowied .ę ą ź

Radca Prawny zaznaczyła, i  najemcy nie maj  adnych praw do rozporz dzania lokalem, aż ą ż ą  

informacji mo e udzielać Wspólnota mieszkaniowa. P. Król dodała, e p. Stawiarska chciałabyż ż  
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działać jak wła ciciel, którym nie jest.ś

 Przewodnicz cy  oznajmił,  i  -  kieruj c  si  sugesti  p.  Tyrawy -  ogłasza  autopoprawk  doą ż ą ę ą ę  

projektu – wykre la w paragrafie 1 słowo „cz ciowo”. ś ęś

 P. Bierowski stwierdził, e nale ałoby wykre lić równie  słowa: ż ż ś ż „(...) a w pozostałej cz ci zaęś  

bezzasadn ”. ą

 P.  Tyrawa potwierdził  to,  mówi c,  i  pozostała  cz ć  jakoby  z  mocy  prawa nie  mo e byćą ż ęś ż  

rozpatrywana przez Komisj  Rewizyjn . Radny zaznaczył, e jakkolwiek nie zgadza si  z takimę ą ż ę  

podej ciem, w tym przypadku nale ałoby to wykre lić. ś ż ś

 P. Król oznajmiała, i  Radni nie skupiaj  si  tylko na terminach. Skarga jest bezzasadna wż ą ę  

zakresie naruszenia praworz dno ci, gdy  tu prawa nie naruszono.ą ś ż

  P. Ujma skwitowała, e ju  nic nie wie, gdy  p. Król mówiła Komisji Rewizyjnej, by zajmowaćż ż ż  

si  tylko terminami.ę

  P. Tyrawa oznajmił, i  chodzi tylko o bł d stylistyczny, bowiem skarga albo jest zasadna, alboż ą  

nie.

  P. Król odparła, e uznaje si  skarg  za cz ciowo zasadn .ż ę ę ęś ą

 P. Tyrawa powtórzył, i  sformułowanie  ż „(...) za cz ciowo zasadn  w zakresie nieudzieleniaęś ą  

odpowiedzi”  nie pasuje tu. Radny zaproponował zapis:  „(...) uznaje si  skarg  za zasadn  wę ę ą  

zakresie nieudzielenia odpowiedzi.”

Przewodnicz cy poddał pod głosowanie  wniosek p.  Tyrawy.  Wzi ło  w nim udział  13ą ę  

Radnych (nieobecni: p. Kosowski, p. Nowosielski) – 11 było „za”, 2 osoby wstrzymały si  odę  

głosu.  Wniosek został przyj ty.ę

  P. Tyrawa – odpowiadaj c na wcze niejsze pytanie p. Bierowskiego – wyja nił, e zgodnie zeą ś ś ż  

Statutem  Radny  ma  prawo  zaj ć  si  ka d  spraw  oraz  podj ć  interwencj  w  sprawachą ę ż ą ą ą ę  

mieszka ców Gminy.ń

  P. Bierowski zapytał, dlaczego p. Mazurak nie zaj ł si  tym.ą ę

  P. Mazurak oznajmił, i  jako Członek Komisji Rewizyjnej postanowił przekazać to do zbadaniaż  

całej Komisji. Radny dodał, e uchwały w sprawie skarg powinny zmobilizować Burmistrza doż  

wyegzekwowania  od  pracowników  odpowiedniego  zachowania,  udzielania  odpowiedzi  oraz 

szanowania mieszka ców. P. Mazurak zaznaczył, i  skargi dotycz  przede wszystkim dwóchń ż ą  

zagadnie  – spraw mieszkaniowych oraz gruntów. ń

 P.  Kołodziej  stwierdził,  e być mo e Wojewoda b dzie mógł wpłyn ć na Burmistrza,  skoroż ż ę ą  

Burmistrz  nie  jest  w  stanie  wymóc na  pracownikach,  by  odpisywali  na  pisma i  powa nież  

traktowali mieszka ców. ń

  Burmistrz skwitował, i  powa nie traktuje ka d  osob , która przychodzi o ka dej porze dnia iż ż ż ą ę ż  

nocy, a drzwi jego biura i domu s  zawsze otwarte, niemniej s  ludzie skar cy si  na wszystkoą ą żą ę  

i wszystkich.

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  14ą ę  

Radnych (nieobecny: p. Kosowski). Uchwała nr XXXVIII/198/09 przyj ta została 12 głosamię  

„za”, przy 1 „przeciw” oraz 1 „wstrzymuj cym si ”.ą ę
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12:42-12:53 – przerwa.

j)Zmiany uchwały nr XXXVII/189/09 Rady Miejskiej w Kowarach z dnia 29 stycznia 

2009 r. w sprawie bud etu Miasta Kowary na 2009 rok.ż

  P.  Nawalaniec,  Skarbnik  Miasta,  wyja niła,  e  projekt  ów  porz dkuje  główn  uchwałś ż ą ą ę 

bud etow .ż ą

 P.  Pohoska  poinformowała  o  pozytywnym  zaopiniowaniu  go  przez  Komisj  Bud etu,ę ż  

Planowania i Finansów. 

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  12ą ę  

Radnych (nieobecni: p. Bierowski, p. Kosowski, p. Nowosielski). Uchwała nr XXXVIII/199/09 

przyj ta została 11 głosami „za”, przy 1 „wstrzymuj cym si ”.ę ą ę

k)Zmian w bud ecie Miasta na 2009 rok.ż

  P. Nawalaniec omówiła wprowadzone zmiany.

 P.  Pohoska  zapewniła  o  pozytywnej  opinii  Komisji  Bud etu,  Planowania  i  Finansów  wż  

rzeczonej sprawie. 

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  13ą ę  

Radnych (nieobecni: p. Kosowski, p. Nowosielski). Uchwała nr XXXVIII/200/09 przyj ta zostałaę  

jednogło nie.ś

Ad. 7 Burmistrz przedstawił szczegóły zwi zane ze Zjazdem Saniami Rogatymi. ą

 Z kolei Radni poruszyli nast puj ce kwestie: dziury w nawierzchni powstałe w wyniku pracę ą  

Firmy  SKANSKA,  wyrw  w  murze  przy  ul.  Ogrodowej  36,  referendum  „ mieciowe”  orazę ś  

o wietlenie Miasta.ś

 Burmistrz  –  udzieliwszy  odpowiedzi  –  zaznaczył,  i  Radni  powinni  zwracać  si  z  tymiż ę  

sprawami osobi cie lub przekazywać je telefonicznie, a nie podczas Sesji.ś

Nast pnie - jako e nie było wi cej spraw wymagaj cych omówienia – Przewodnicz cy oę ż ę ą ą  

13:19 zamkn ł XXXVIII Sesj  Rady Miejskiej w Kowarach. ą ę

Protokół sporz dziła:                                                              Przewodnicz cyą ą

Sylwia W troba                                                             Rady Miejskiej w Kowarach    ą
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